
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Napieralskiego 

na 85. posiedzeniu Senatu 

w dniu 18 października 2019 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Łukasza Szumowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracam się z zapytaniem, jakie są plany ministerstwa odnośnie do zwiększenia liczby szkoleń i kursów 

specjalistycznych dla pielęgniarek chcących podnieść swoje kwalifikacje. 

Występuje problem braku pielęgniarek posiadających wąskie specjalizacje lub posiadających ukończone 

kursy kwalifikacyjne. Przykładem może być wymóg zapewnienia pielęgniarek endoskopowych, które ukoń-

czyły kurs specjalistyczny w tej dziedzinie. Bez tego nie mogą być udzielane świadczenia w pracowniach 

endoskopowych. Problemem nie jest brak chętnych pielęgniarek, które chciałyby uzyskać takie kwalifikacje, 

a – tak jak wspomniałem – brak szkoleń organizowanych przez właściwe instytucje, które nie mogą zebrać 

określonej grupy do przeprowadzenia szkolenia (20–30 osób). Pielęgniarki zainteresowane podniesieniem 

kwalifikacji niejednokrotnie pracują już w tych pracowniach od wielu lat pod nadzorem pielęgniarki, która 

posiada „zaświadczenie”, i mają w tym zakresie duże doświadczenie. 

Bardzo proszę o informację, co rząd zamierza zrobić i jaki ma plan, by pomóc pielęgniarkom. 

Z wyrazami szacunku 

Grzegorz Napieralski 
 


